
Miljøudvalget for 
Mariendal Havbakker, 

Ajstrup Strand og
Norsminde Grundejerforening





Fløjstrup Strand udpeget 
som dumpningplads 
for 5,3 millioner m3 

forurenet slam.







Vi sendte den 3. marts 2022 
Høringssvar til Aarhus 

Kommune, 
Teknik og Miljø, 

hvor Mariendal Havbakker
protesterer mod planerne



Miljøudvalget for Mariendal, 
Ajstrup og Norsminde 
grundejerforeninger 

etableres



Udvalget har fokus på følgende 4 områder:
• At holde beboere og foreninger orienteret om de beslutninger der bliver taget af 

byrådet og andre højere instanser, og som har betydning for natur og havmiljø 
syd for Aarhus.

• At arbejde for at samle kræfterne til beskyttelse af natur og havmiljø syd for 
Aarhus, ved at invitere foreninger og fællesråd til at samarbejde og støtte op 
omkring at bevare vores natur og havmiljø.

• At påvirke beslutningerne til fordel for vores havmiljø og kyster, for at sikre 
naturen omkring os, for vores kommende generationer.

• Forsikre alle omkring at vi nu og fremover vil holde et skarpt øje med hvad der 
sker.



Til politikerne forud 
for byrådsbeslutning 

den 8. februar



Vi beder dig stemme imod at 
fylde vores natur med affald og 

udnytte naturen med 
sandsugning, så vi kan sikre 
vores havmiljø og kyster for 

vores kommende 
generationer.



På vegne af Grundejerforeningen Mariendal Havbakker
Else M. Skjødt, formand
Mette Skytte Nielsen, næstformand
Dan Vestergaard, Webmaster, Kasserer
Peter Rasmussen, Bestyrelsesmedlem
Søren Jensen, Bestyrelsesmedlem

På vegne af Grundejerforeningen Kysing Næs
Ole Nielsen, formand

På vegne af Ajstrup Strand og Norsminde Grundejerforening
Leif-Henning Jensen, formand
Sven Thomsen, næstformand
Arne Skjærris, bestyrelsesmedlem
Freja Laustsen, bestyrelsesmedlem
Ole Stenholt, bestyrelsesmedlem

På vegne af Beder, Malling og Ajstrup Fællesråd
Formand for forretningsudvalget Jørgen Friis Bak
Kasserer i BMA Børge Terkelsen
Medlem af forretningsudvalget Steen Bording Andersen
Medlem af forretningsudvalget Povl Nørgaard
Medlem af forretningsudvalget Daniel Pedersson
Medlem af forretningsudvalget Hans Oluf Schou
Medlem af forretningsudvalget Morten Sejersen
Medlem af forretningsudvalget Birgitte Skjøtt

På vegne af Holme, Højbjerg og Skåde Fællesråd
Formand for forretningsudvalget Søren Wichmann Matthiessen
Medlem af forretningsudvalget Niels Bjerregaard Thomsen
Medlem af forretningsudvalget Metin Lindved Aydin
Medlem af forretningsudvalget Hans Skou
Medlem af forretningsudvalget Annie Villandsen
Medlem af forretningsudvalget Ditte Nielsen
Medlem af forretningsudvalget Allan Moeslund

På vegne af Ajstrup Landsbylaug
Formandskab Thyge Thomasen og
Inge Pedersen

På vegne af Frederiksbjerg og Langenæs Fællesråd
Formand for forretningsudvalget Henrik Olsen
Næstformand for forretningsudvalget Christian Marck Nielsen, Næstformand
Medlem af forretningsudvalget Rene Christoffersen
Medlem af forretningsudvalget Kim Bredahl Kristensen
Medlem af forretningsudvalget Erik Zappon
Medlem af forretningsudvalget Hanne Kalhave
Medlem af forretningsudvalget Maria Alexandra Beck
Medlem af forretningsudvalget Lene Ejlersen

På vegne af Odderkystens Fællesudvalg
Gunner Jørgensen, Formand
Flemming Jensen, Næstformand
Flemming Mouritsen, Kasserer
Viggo Eslund, Sekretær
Kim Jensen, Bestyrelsesmedlem
Vagn Christensen, Bestyrelsesmedlem.

På vegne af Midtbyens Fællesråd
Thomas Kruse (formand)
Jørn Østergaard (kasserer) Bestyrelsesmedlem
Hans Bjerregaard, Bestyrelsesmedlem
Solveig Munk, Bestyrelsesmedlem
Michael Langebæk, Bestyrelsesmedlem
Christian Engbirk, Bestyrelsesmedlem
Ulla Kjær, Bestyrelsesmedlem
Henning Krogh Petersen, Bestyrelsesmedlem
Vibeke Skjøttgaard, Bestyrelsesmedlem



https://www.youtube.com/watch?v=5SL5XohC1mA



Flertal for at undgå at 

dumpning ved Fløjstrup 

Strand, men………



Havnen ønsker at udvinde 
råstoffer som sand, 
fyldsand og ral til 

anlægning af Aarhus havn



Råstofudvindingen i bugten









Fløjstrup kan stadig 
blive inddraget til 
råstofindvindning



Miljøudvalget har haft 
foretræde for Aarhus 

Kommunes Teknik og Miljø



Vi ønsker ikke mere 
forurening af vores havmiljø 

eller natur ødelæggende 
råstofudvindinger ved vores 

kyster.



Vi beder dig stemme imod 
at fylde vores natur

med affald og udnytte naturen 
mod dumpning og sandsugning, 

så vi kan sikre vores havmiljø og kyster 
for vores kommende generationer.



Opsummering fra foretrædet:

• Vi ønsker svar på hvordan havn, kommune og teknisk udvalg vil 
løse behovet for råstoffer og afvikling af havnens slam uden at 
ødelægge vores natur og havmiljø.

• Vi ønsker en forsikring omkring at det også kommer til at ske 
med et nyt byråd og en anden økonomisk dagsorden.                  

• Vi ønsker beslutningen sat på pause med en grundlæggende og 
uvildig miljøvurdering og stop for al  dumpning og 
råstofudvinding.





På forkant med udvikling

og naturgenopretning



Forklaring til klapning.
Klapning er en beskrivelse, hvor man med skib sejler det opgravede 
slam til klappladsen, hvorefter skibet åbner sin bund og slammet 
glider ud af skroget og blander sig med vandet og derefter synker det 
tungeste slam mod havbunden og det lettere spredes i større 
område. Dette hedder klapning, fordi det foregår ved, at der åbnes 
nogle klapper i bunden af skibet.
Konsekvenserne har været tydeligt beskrevet omkring Lynetteholm 
for den forurene slam i større omfang har spredt sig ind mod 
kysterne.


